

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

At 3:45 o'clock p.m., it was agreed,—That the Committee adjourn to the call of the Chair.

WEDNESDAY, MARCH 21, 1990
(2)

The Legislative Committee on Bill C-61, An Act to amend the Divorce Act (barriers to religious remarriage), met at 6:14 o'clock p.m. this day in Room 701, 151 Sparks. The Chairman, Fernand Robichaud, presiding.

Members of the Committee present: David Bjornson, Douglas Fee, Sheila Finestone, Robert Horner, Honourable Bob Kaplan, Rob Nicholson and Svend Robinson.

In Attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: Howard Mirsky, Research Officer

Witnesses: From the B'nai Brith Canada: Moishe Smith, National President; Marilyn Wainberg, President-elect; John T. Syrtash, Lawyer and Head, "Get" Committee; Ian J. Kagedan, Director of Government Relations and Rabbi Baruch Taub, Rabbi and Rabbinic Scholar. *From the Canadian Jewish Congress:* Les Scheininger, National President; Norma Joseph, Consultant, Coalition of Jewish Women for the "Get" Committee and Rabbi Dr. Reuven Bulka, National Executive Committee Member. *From the Department of Justice:* Glenn Rivard, Senior Counsel, Family Law Policy Section.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference, dated Thursday, February 15, 1990, concerning Bill C-61, An Act to amend the Divorce Act (barriers to religious remarriage). (See *Minutes of Proceedings and Evidence, Wednesday, March 7, 1990. Issue No. 1*)

Moishe Smith, Marilyn Wainberg, Ian Kagedan, John T. Syrtash and Rabbi Baruch Taub made opening statements and answered questions.

Les Scheininger and Norma Joseph made opening statements and with the other witness, answered questions.

By unanimous consent, the Committee proceeded to clause-by-clause consideration of Bill C-61.

Glenn Rivard answered questions.

The Chairman called Clause 1.

Clause 1, carried.

On Clause 2

On motion of Rob Nicholson, it was agreed,—That Clause 2 be amended by

(a) striking out line 7 on page 2 and substituting the following therefor:

"is within the other spouse's"

(b) striking out lines 12 and 13 on page 2 and substituting the following therefor:

"of which is within the deponent's control, that the deponent"

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

A 15 h 45, il est convenu,—Que le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MERCREDI 21 MARS 1990
(2)

Le Comité législatif sur le projet de loi C-61, Loi modifiant la Loi sur le divorce (obstacles au remariage religieux), se réunit aujourd'hui à 18 h 14, dans la pièce 701 au 151, rue Sparks, sous la présidence de Fernand Robichaud (*président*).

Membres du Comité présents: David Bjornson, Douglas Fee, Sheila Finestone, Bob Horner, l'hon. Bob Kaplan, Rob Nicholson et Svend Robinson.

Aussi présent: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: Howard Mirsky, attaché de recherche.

Témoins: Du B'nai Brith Canada: Moishe Smith, président national; Marilyn Wainberg, présidente élue; John T. Syrtash, avocat et chef, Comité «Get»; Ian J. Kagedan, directeur, Relations gouvernementales; Rabbin Baruch Taub, spécialiste en rabinisme. *Du Congrès juif canadien:* Les Scheininger, président national; Norma Joseph, conseillère, Coalition des femmes juives pour le «Get»; Rabbin Dr Reuven Bulka, membre du Comité exécutif national. *Du ministère de la Justice:* Glenn Rivard, avocat-conseil, Section de la politique, Droit de la famille.

Le Comité reprend les travaux prévus à son ordre de renvoi en date du jeudi 15 février 1990, soit l'étude du projet de loi C-61, Loi modifiant la Loi sur le divorce (obstacles au remariage religieux) (*voir les Procès-verbaux et témoignages du mercredi 7 mars 1990 fascicule n° 1*).

Moishe Smith, Marilynn Wainberg, Ian Kagedan, John T. Syrtash ainsi que le rabbin Baruch Taub, font des exposés et répondent aux questions.

Les Scheininger et Norma Joseph font des exposés puis, avec l'autre témoin, répondent aux questions.

Par consentement unanime, le Comité entreprend l'étude détaillée du projet de loi.

Glenn Rivard répond aux questions.

Le président appelle l'article 1.

L'article est adopté.

Article 2

Sur motion de Rob Nicholson, il est convenu,—Que l'article 2 soit modifié

a) en remplaçant les lignes 5 à 7, à la page 2, par ce qui suit:

«suppression dépend de l'autre époux, au remariage du signataire au sein de sa religion.»

b) en remplaçant les lignes 11 et 12, à la page 2, par ce qui suit:

«pression dépend de lui, au remariage de l'autre époux au sein de sa religion.»